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§ 19 

 

Upprop och ordförandens upplysning angående 
webbsändningen av kommunfullmäktigesammanträdet 

 
 

Sammanfattning 
Ordföranden uttalar att "det särskilt ska upplysas om att vid kommunfullmäktiges 
sammanträde, liksom vid den vidare hanteringen av varje enskilt sammanträde, tillämpas 
gällande integritetslagstiftning vid all behandling av personuppgifter. De som deltar i 
kommunfullmäktiges sammanträde erinras om att de inte får röja enskildas sekretess". 
  
Upprop förrättas. 
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§ 20 

 

Val av justerare 

 
 

Sammanfattning 
Ordföranden meddelar att protokollet justeras den 15 mars 2023 kl 13.00 på stadskontoret. 
Kommunfullmäktige utser Linda Eklund (L)  och Sadiye Altundal (V) att jämte ordföranden 
justera protokollet. 
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§ 21 

 

Inkomna frågor 

 
 

Sammanfattning 
Anders Olin (SD) har anhållit om att till tekniska nämndens ordförande Andréas 
Schönström (S) få framställa en fråga om allmän platsmark. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid dagens 
sammanträde. 
  
Magnus Olsson (SD) har anhållit om att till tekniska nämndens ordförande Andréas 
Schönström (S) få framställa en fråga om Oxie Centrum. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid dagens 
sammanträde. 
  
Helena Nanne (M) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) få framställa en fråga om otillbörlig påverkan mot kommunledningen. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid dagens 
sammanträde. 
  
Anders Skans (V) har anhållit om att till förskolenämndens ordförande Mohammed Yassin 
(MP) få framställa en fråga om förorenad förskolemark. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid dagens 
sammanträde. 
  
Tony Rahm (M) har anhållit om att till stadsbyggnadsnämndens ordförande Stefana 
Hoti (MP) få framställa en fråga om efterlevnaden av Riktlinjer för höga hus i Malmö. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid dagens 
sammanträde. 
  
John Eklöf (M) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) få framställa en fråga om kostnadsökningar kopplat till skolmåltider. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid dagens 
sammanträde. 
  
Anton Sauer (C) har anhållit om att till tekniska nämndens ordförande Andréas Schönström 
(S) få framställa en fråga om alkoholförbud i Folkets Park. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid dagens 
sammanträde. 
  
Kay Wictorin (C) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) få framställa en fråga om WHO-nätverket "Äldrevänliga städer". 
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Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid dagens 
sammanträde av hälsa-, vård-, och omsorgsnämndens ordförande Anders Rubin (S). 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Anders Olin (SD) till Andréas Schönström (S) om allmän 

platsmark 
• Fråga från Magnus Olsson (SD) till Andéas Schönström (S) om Oxie Centrum 
• Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om otillbörlig 

påverkan mot kommunledningen 
• Fråga från Anders Skans (V) till Mohamed Yassin (MP) om förorenad 

förskolegård 
• Fråga från Tony Rahm (M) till Stefana Hoti (MP) om efterlevnad av 

Riktlinjerna för höga hus i Malmö 
• Fråga från John Eklöf (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 

kostnadsökningar kopplat till skolmåltider 
• Fråga från Anton Sauer (C) till Andréas Schönström (S) om alkoholförbud i 

Folkets park 
• Fråga från Kay Wictorin (C) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om WHO-

nätverket "Äldrevänliga städer" 
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§ 22 

STK-2023-384 

Fråga från Tony Rahm (M) till Stefana Hoti (MP) om 
efterlevnad av Riktlinjerna för höga hus i Malmö 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 21 medge Tony Rahm (M) att till 
stadsbyggnadsnämndens ordförande Stefana Hoti (MP) få framställa en fråga om 
Riktlinjerna för höga hus i Malmö. 
  
Stefana Hoti (MP) besvarar frågan. 
  
Tony Rahm (M) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 1. 
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2023-02-28 

Kommunen med fastighetsägare och arkitekter har presenterat ett förslag på bebyggelse på det 

område i Limhamn sjöstad där det idag finns silosar. I förslaget ingår det en helt ny byggnad på 

hela 30 våningar. Förslaget är bara just ett förslag och ingen verkar tro att just detta förslag 

kommer bli verklighet. Men själva bebyggelsen och höjden på huset väcker en den frågor, inte 

minst med tanke på de riktlinjer som stadsbyggnadsnämnden antog 2021 med namnet 

”riktlinjer för höga hus i Malmö”. I dessa riktlinjer med tillhörande kartor pekas detta området i 

Limhamn INTE ut som ett lämpligt område för höga hus. Skulle mot förmodan förslaget bli 

verklighet kommer detta strida mot de riktlinjer som antagits i kommunen.  

Med anledning av ovan vill jag ställa följande fråga till ansvarigt kommunalråd Stefana Hoti: 

Kommer stadsbyggnadsnämnden följa ”Riktlinjerna för höga hus i Malmö” som har beslutats i 

stadsbyggnadsnämnden?  

Tony Rahm (M) 

Fråga 

Bilaga 1
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§ 23 

STK-2023-374 

Fråga från Anders Olin (SD) till Andréas Schönström (S) 
om allmän platsmark 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 21 medge Anders Olin (SD) att till tekniska 
nämndens ordförande Andréas Schönstrom (S) få framställa en fråga om allmän platsmark. 
  
Andréas Schönström (S) besvarar frågan. 
  
Anders Olin (SD) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 2. 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 
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Fråga. 

Fråga till Tekniska nämndens ordförande Andreas Schönström . 

När nya områden växer fram i vår stad finns det ett område där Tekniska nämnden förfogar över 
utformning och funktion, som benämns allmän platsmark. Detta kan vara gator, torg eller parker som 
regleras i PBL och Boverkets föreskrifter. 

Alla allmänna platser ska ha en huvudman och huvudregel är att kommunen ska vara huvudman för 
den allmänna platsen. Om det finns särskilda skäl för det så får kommunen bestämma att 
huvudmannaskapet ska vara enskilt. Det är även möjligt att inom en och samma detaljplan ha olika 
huvudmannaskap för olika allmänna platser. 

En av de åsikter som oftast lyfts kring allmän platsmark är de långa eftersläpningar som sker efter 
nyproduktion, där trottoarer ibland ej färdigställs förrän ett år efter att de boende i exempelvis ett 
flerbostadshus har flyttat in. Samtidigt ser främst stadsbyggnadsnämnden att funktion och 
grönytefaktor många gånger inte lever upp till de mål som stadsbyggnadsnämnden har och många 
gånger är det med stor besvikelse man betraktar de olika projekten vad gäller grönytor som fyller en 
viktig funktion kring förmåga att hantera dagvatten samtidigt som utformning lämnar mer att önska. 

Min bestämma uppfattning kring dessa frågor är att de olika nämnderna springer i otakt, där man 
många gånger inte har förståelse eller vetskap kring de olika nämndernas mål och förväntningar.  

Frågorna kring allmän platsmark är av stor betydelse för stadens invånare men glöms allt som oftast 
bort. En ny mandatperiod har precis börjat och ger också möjlighet till förändring med nya arbetssätt 
som faktiskt kan göra vår stad till en grönare, trevligare och mer funktionell stad när det gäller allmän 
platsmark. 

Mot bakgrund av ovanstående vill jag fråga Andreas Schönström: 

Kommer den nya majoriteten i Malmö att se över de arbetssätt och rutiner som finns för att göra 
våra allmänna platser grönare, trevligare och mer funktionella samtidigt som färdigställande tiden 
kortas avsevärt. 

Malmö 2023-02-21 

Anders Olin. 

Bilaga 2
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§ 24 

STK-2023-379 

Fråga från Anders Skans (V) till Mohamed Yassin (MP) 
om förorenad förskolegård 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 21 medge Anders Skans (V) att till 
förskolenämndens ordförande Mohammed Yassin (MP) få framställa en fråga om förorenad 
förskolegård. 
  
Mohammed Yassin (MP) besvarar frågan. 
  
Anders Skans (V) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 3. 
  
 
 

 

14



Vänsterpartiet 

Fråga till förskolenämndens ordförande Mohamed Yassin (MP) 

Förorenad förskolegård 
Vi har kunnat ta del av uppgifter om en förorenad gård med lekplats på Lorensborg som an-
vänds av en privat förskola. När förskoleverksamhet ska startas är den som ansvarar för för-
skolan tvungen att undersöka markens kvalitet. Detta för att förhindra att barnen får leka på 
förorenad mark. Detta gjordes för sju år sedan men skickades aldrig in till Malmö stad. Trots 
att det inte inkommit någon rapport om markens kvalitet så har förskolan fått starta och fått 
bidrag. Detta uppdagas nu och då stängs gården av. 

Den intressanta frågan är hur kan detta vara möjligt. Innan förskolor ska få starta måste rim-
ligen alla handlingar skickats in. Jag undrar var det brustit i rutinerna och hur det nu kan åt-
gärdas för framtiden. En enkel checklista där allt måste bockas av innan några bidrag betalas 
ut är ju rimligt att ha som system. 

Min fråga är: 

• Hur kommer förskolenämnden säkerställa att alla dokument är inskickade innan för-
skolor tillåts starta och få bidrag?

Malmö 2023-02-24 

Anders Skans (V) 

Bilaga 3
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§ 25 

STK-2023-389 

Fråga från Kay Wictorin (C) till Anders Rubin (S) om 
WHO-nätverket "Äldrevänliga städer" 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 21 medge Kay Wictorin (C) att till hälsa-, vård-, och 
omsorgsnämndens ordförande Anders Rubin (S) få framställa en fråga om WHO-nätverket 
"Äldrevänliga städer". 
  
Anders Rubin (S) besvarar frågan. 
  
Kay Wictorin (C) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 4. 
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Fråga

Genomförandet av kommunfullmäktiges uppdrag rörande medlemskap i WHO-
nätverket ”Äldrevänliga städer” 

En bred majoritet i kommunfullmäktige har ställt sig positiv till förslaget i en 
Centerpartimotion om att Malmö stad ska söka medlemskap i WHO-nätverket 
“Äldrevänliga städer”. Medlemskapet innefattar bland annat ett helhetsgrepp på 
äldrefrågorna med en genomlysning av äldres förhållanden på olika områden och ett 
åtgärds- och förbättringsprogram i kommunen.   

Kommunfullmäktige gav redan 2019 kommunstyrelsen i uppdrag ”att ansöka om 
medlemskapet och att i sedvanlig ordning framöver utvärdera medlemskapet och fatta 
samtliga erforderliga beslut rörande stadens deltagande i nätverket”. Men därefter har inte 
mycket hänt vad gäller genomförandet av uppdraget.  

På en fråga från mig i kommunfullmäktige 2021, ca 1,5 år efter kommunfullmäktiges 
uppdragsbeslut, uppgavs Coronapandemin som en förseningsorsak. Fortfarande, cirka tre 
och ett halvt år efter kommunfullmäktiges uppdragsbeslut, har inte mycket hänt, och 
många undrar varför kommunfullmäktiges uppdrag till kommunstyrelsen har prioriterats 
ner.  

Med anledning av det ovan nämnda vill jag fråga kommunstyrelsens ordförande Katrin 
Stjernfeldt Jammeh (S): 

Finns det inte någon tidplan för medlemskapsprocessen? 

2023-02-28 

Kay Wictorin (C) 

Bilaga 4
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§ 26 

STK-2023-375 

Fråga från Magnus Olsson (SD) till Andréas Schönström 
(S) om Oxie Centrum 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 21 medge Magnus Olsson (SD) att till tekniska 
nämndens ordförande Andréas Schönström (S) få framställa en fråga om Oxie Centrum 
  
Andréas Schönström (S) besvarar frågan. 
  
Magnus Olsson (SD) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 5. 
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 Fråga kommunfullmäktige 
Jag blir ofta kontaktad av Oxiebor som ställer frågor om Oxie Centrum. Det förs även diskussioner i 
olika lokala grupper på Facebook om Oxie Centrum. Några vanliga synpunkter brukar vara om Malmö 
stad har några planer på att renovera och fräscha upp centrat. Verksamheter läggs ner och det finns 
tomma lokaler. Cirkulerar även uppgifter om att de restauranger som finns på torget är på väg bort.  

Det finns helt enkelt en oro för att Centrum ska bli ännu mer öde och trist. Något som kan påverka 
Oxie negativt och det på flera olika sätt.  

Enligt uppgift fanns det tidigare ett Malmö initiativ om att rusta upp Oxie Centrum men eftersom det 
är Brinova som har marken kan kommunen inte göra mer än att uppmana dem att göra det. 

Här står vi och läget känns låst. Många hade önskat sig en liknande lösning i Oxie som kommunen 
gjort på till exempel Lindängen.  

Med anledning av ovan vill jag ställa en fråga till Teknikkommunalrådet Andreas Schönström (S) 

Kommer kommunalrådet Schönström utifrån sitt ansvarsområde verka för ett mer levande och 
uppfräschat Centrum i Oxie? 

______________________ 

Magnus Olsson (SD) 

Bilaga 5
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§ 27 

STK-2023-377 

Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) om otillbörlig påverkan mot 
kommunledningen 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 21 medge Helena Nanne (M) att till 
kommunstyrelsens ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om 
otillbörlig påverkan på kommunledningen. 
  
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar frågan. 
  
Helena Nanne (M) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 6. 
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Fråga 

Otillbörlig påverkan mot den politiska 
ledningen i Malmö stad 
Den 28 januari röstades Ebba Östlin (S) bort från uppdraget som kommunstyrelsens 
ordförande i Botkyrka kommun. Bakgrunden är att flera fritidsgårdar som drivits av ABF har 
stängts ner av kommunen, till följd av allvarliga problem med närvaro av gängkriminella.  

Flertalet medier har rapporterat om att kuppen mot Ebba Östlin ska ha genomförts med hjälp 
av personer med kopplingar till kriminella gäng. Nya uppgifter har tillförts kontinuerligt sedan 
mötet i januari ägde rum.  

Kommunfullmäktiges ordförande i Botkyrka kommun, Marcus Ekman (S), beskriver läget 
som exceptionellt allvarligt och menar att ledande personer som var ansvariga för driften av 
fritidsgårdarna har varit drivande i att dra in Ebba Östlins förtroende.1  

Ordföranden för Socialdemokraterna i Stockholms läns partidistrikt, Åsa Westlund (S), menar 
att det är problematiskt med en helt onormal tillströmning av cirka 90 nya medlemmar. Det 
förekommer också uppgifter om att gratis medlemskap i Socialdemokraterna har erbjudits i 
syfte att gå och rösta på mötet som avgjorde Ebba Östlins framtid i kommunen.2 

Det är oerhört allvarligt om kriminella krafter påverkat Socialdemokraternas beslut om vem 
som ska leda kommunen, vilket i alla lägen ska vara en fråga för respektive parti, utan yttre 
otillbörlig påverkan. Händelseutvecklingen i Botkyrka kommun väcker givetvis frågan om hur 
Socialdemokraterna i Malmö säkerställer att motsvarande situation inte ska uppstå här. 

Med anledning av ovan vill jag fråga kommunstyrelsens ordförande 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S): 

– Vad avser du göra för att säkerställa att kommunledningen i Malmö inte utsätts för sådan
otillbörlig påverkan som kan få effekt på kommunfullmäktiges beslut i valärenden?

Malmö 2023-02-24 

Helena Nanne (M) 

1 https://www.svt.se/nyheter/lokalt/stockholm/kf-ordforanden-i-botkyrka-abf-foreningens-ledare-har-
varit-fullt-ut-drivande 
2 https://sverigesradio.se/artikel/medlemsrusning-till-s-i-botkyrka-infor-avgorande-mote-problematiskt 

Bilaga 6
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§ 28 

STK-2023-386 

Fråga från John Eklöf (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh 
(S) om kostnadsökningar kopplat till skolmåltider 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 21 medge John Eklöf (M) att till kommunstyrelsens 
ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om kostnadsökningar 
kopplat till skolmåltider. 
  
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar frågan. 
  
John Eklöf (M) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 7. 
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Fråga 

Angående ökade kostnader för skolmåltider
Skolmåltiden är viktig för att alla elever ska ges tillräckligt med energi för att klara av hela 
skoldagen. Syftet med fria skolmåltider har alltid varit kopplat till just elevernas inlärning. På 
senare tid har däremot skolmåltiderna förvandlats från att vara ett naturligt inslag i våra skolor 
med utgångspunkt i elevernas behov, till att bli ett slags politiskt verktyg för politiker med outsinlig 
vilja att styra andra människor och dess levnadsvanor. Främst är skolmåltiderna numera en viktig 
beståndsdel i det politiska spel som framkommer under budgetförhandlingarna mellan 
vänsterpartierna. Under decennier har Miljöpartiet villkorat sitt stöd till att socialdemokratin genom 
att föra in förslag som exempelvis andel ekologiska livsmedel, fair trade, köttfria dagar och allt 
annat som låter fint i stadens olika policys och styrdokument, men som har färre positiva effekter 
på stadens miljöarbete.  

Den senaste tidens inflation har med kirurgisk precision visat att det kostar mer än vad det 
smakar att ge vika för dessa krav. Under de senaste månaderna har kostnaderna för skolmåltider 
ökat med cirka 30% och ännu verkar det inte finnas något stopp för kostnadsökningarna. En stor 
förklaring är den kraftfulla utvecklingen är den höga andelen ekologiska livsmedel. 
Konsekvenserna har därför blivit färre populära rätter och fler dagar utan animaliskt protein. Två 
åtgärder som med största sannolikhet leder till färre ätande elever, vilket i sin tur kan få negativa 
konsekvenser för inlärningen. 

Kostnadshöjningarna har resulterat i att den styrande minoriteten under början av 2023 fick kalla 
fötter. Mötena om hur situationen skulle hanteras avlöste varandra och resultatet har varit 
slående då inga lösningar för att få ner kostnaderna har vid dags dato presenterats. Kanske var 
det därför kommunstyrelsens ordförande tog saken i egna händer och gick ut med beskedet om 
att ansvarsbefria skolnämnderna eller servicenämnden. Eller båda delarna. Oklarheterna i det 
förslag som presenterades för kommunstyrelsens arbetsutskott är stora. Det skolnämnderna 
behöver är färre beslut om ansvarsbefrielse och mer kompensation för kostnadsökningar som 
delvis är uppkomna på grund av dåligt politiskt fattade beslut.  

Det är något märkligt att säga sig ta ansvar för den uppkomna situationen utan att ta tag i 
grundproblemet, dvs de faktorer som påverkar kostnadsökningarna. En rimlig åtgärd hade 
således varit att dra ner på andelen ekologiska livsmedel till förmån till exempelvis närproducerat 
under förutsättning att närproducerat är kostnadsneutralt i förhållande till vad som kan inhandlas 
på den fria marknaden. Utgångspunkten bör vara sänkta kostnader och att det finns full 
kostnadstäckning. Allt i syfte att ligga på en kostnadsnivå där skolrestauranger kan leverera 
måltider som eleverna uppskattar och vill ha, med minsta möjliga matsvinn som i sin tur leder till 
elever med tillräcklig energinivå för att klara av hela skoldagen.  

Med anledning av ovan vill jag fråga finanskommunalrådet Katrin Stjernfeldt 

Jammeh: 

– Vilka åtgärder avser du vidta för att minska andelen ekologiska livsmedel och andra
kostnadsdrivande faktorer i syfte att få ner kostnaderna kopplat till skolmåltider?

Malmö 2023-02-23 

John Eklöf (M) 

Bilaga 7
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§ 29 

STK-2023-388 

Fråga från Anton Sauer (C) till Andréas Schönström (S) 
om alkoholförbud i Folkets park 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 21 medge Anton Sauer (C) att till tekniska 
nämndens ordförande Andréas Schönström (S) få framställa en fråga om alkoholförbud i 
Folkets Park. 
  
Andréas Schönström (S) besvarar frågan. 
  
Anton Sauer (C) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 8. 
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Fråga

Alkoholförbud i Folkets Park 

Sydsvenskan rapporterade under februari att Malmö Stad skulle påbörja en utredning 
efter initiativ från Polisen om att införa ett alkoholförbud i Folkets Park. Både argument 
för och emot belystes, med stor fokus på trygghetsskapande åtgärder.  

Centerpartiet skulle välkomna en revidering i ordningsstadgan, om det gällde en 
liberalisering av punkterna 14§ förtätning av alkohol, 15§ ambulerande försäljning, 25§ 
avgift för att använda offentlig plats etc. i Malmö. Däremot är fler förbud i Malmö inte en 
önskvärd åtgärd. 

Om ett alkoholförbud ska införas i Folkets park kräver det ändringar i den lokala 
ordningsstadgan, och att Folkets park jämställs med offentlig plats. Det beslutet tas av 
kommunfullmäktige och Länsstyrelsen ska också godkänna ändringen. Det är en längre 
process som inte kommer till rätta med grundproblemet, människor med 
missbruksproblem som skapar otrygghet i Folkets Park.  

Missbruksproblematik är en samhällsutmaning som inte åtgärdas med kollektiv 
bestraffning av besökare i parken som vill njuta av ett glas vin eller öl på gräsmattorna. 
Det kräver helt andra insatser för att fånga upp samhällets mest utsatta. I de mest akuta 
fallen har polisen också laglig rätt att ”avvisa eller avlägsna personer från ett visst 
område om någon stör eller är farlig för den allmänna ordningen” . Folkets Park ska vara 1

en park för alla, där barn och vuxna kan samsas om ytan. 

Med anledning av det ovan nämnda vill jag fråga tekniska nämndens ordförande 
Andreas Schönström (S): 

Anser Malmös styrande partier att det ska införas ett alkoholförbud i Folkets Park? 

2023-02-28 

Anton Sauer (C)

 https://polisen.se/om-polisen/polisens-arbete/polisens-befogenheter/1

#:~:text=Avvisa%20fr%C3%A5n%20ett%20visst%20omr%C3%A5de%20om%20n%C3%A5go
n%20st%C3%B6r&text=I%20till%20exempel%20krogmilj%C3%B6er%20%C3%A4r,f%C3%B6r
%20sig%20sj%C3%A4lv%20eller%20andra.

Bilaga 8
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§ 30 

STK-2023-235 

Investeringsram 2023 Finansiering 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2022 om utökad investeringsram för finansiering inom 
kommunstyrelsen om 202 250 tkr för att finansiera förvärv av aktier i Copenhagen Malmö 
Port under 2022. Vid utgången av år 2022 kvarstår aktier att förvärva varför arbetet 
fortsätter under år 2023. För att fullfölja kommunfullmäktiges beslut föreslås att 
investeringsramen överförs till 2023 och att investeringsramen för finansiering inom 
kommunstyrelsen därmed utökas med 45 900 tkr för år 2023. Detta innebär att den 
sammantagna ramen för åren 2022 och 2023 ligger i nivå med 2022 års beslut. Det innebär 
att den sammantagna ramen för de två åren utökas med 475 tkr. Utökningen beror på ett fel 
i den ursprungliga beräkningen av den totala investeringsramen för aktieförvärvet. 
  
Kommunfullmäktiges beslutade den 28 april 2022 om förvärv av Förvaltnings AB Norra 
Vallgatans aktier i Copenhagen Malmö Port AB samt att bemyndiga kommunstyrelsen att 
besluta om förvärv av aktier från övriga privata aktieägarna i Copenhagen Malmö Port AB 
(CMP). Efter beslutet har erbjudande om förvärv skickats ut till övriga privata aktieägare 
med ett villkorat pris på 250 kr per aktie. Under 2022 har Malmö stad tecknat 
aktieöverlåtelseavtal med 11 ägare och förvärvat 627 300 aktier om totalt 156 825 000 
kronor. Den 31 december 2022 ägde Malmö Stad totalt 1 616 400 aktier i Copenhagen 
Malmö Port, vilket motsvarar 44,90 % av totalt antal aktier. I privat ägo kvarstår 183 600 
aktier för Malmö stad att förvärva. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner att investeringsramen 2023 för finansiering inom 
kommunstyrelsen utökas med 45 900 tkr. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
  
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
  

Beslutet skickas till  
Stadskontorets ekonomiavdelning 
Stadskontorets bolagsenhet 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230208 § 44 
• Förslag till beslut KSAU 230206 §62 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230206 Investeringsram Finansiering - korrigerad 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230206 Investeringsram Finansiering 
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§ 31

STK-2022-723 

Lokalisering av ny simanläggning i Malmö 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige gav i december 2020 stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
tillsammans med tekniska nämnden och fritidsnämnden ta fram förslag på lokalisering för 
en ny simanläggning med inriktning på simundervisning och klubbverksamhet i Malmö. 
Anläggningen föreslås av stadsbyggnadsnämnden placeras i Kirseberg. 

Stadsbyggnadsnämnden har pekat ut två möjliga placeringar i Kirseberg utan att 
rekommendera någon av de båda placeringarna. Stadskontoret har under beredningen av 
ärendet närmare studerat de två placeringarna och anser att båda placeringarna är möjliga, 
men att båda placeringarna har olika konsekvenser som behöver granskas ytterligare innan 
det är möjligt att anlägga en simhall. Utifrån en samlad bedömning anser stadskontoret att 
det vore lämpligare att placera en simanläggning med föreslagen inriktning mot simskola 
och föreningsliv på Heleneholm. 

Tidsperspektivet är den viktigaste anledningen. Det saknas detaljplan och staden är 
beroende av att genomföra markförvärv i Kirseberg för att fullborda bygget av en ny 
simanläggning. På Heleneholm finns gällande detaljplan att bygga på och staden har full 
rådighet över tomten. Bedömningen är att det kortar tiden till färdigställande med två till tre 
år. 

Fritidsnämnden föreslås enligt kommunens nya lokalbeslutsprocess att snarast återkomma 
med ett beslutsärende om lokalanskaffning av en simanläggning på Heleneholm enligt nya 
lokalförsörjningsprocessen. 

Fritidsnämnden ges i uppdrag att senast i samband med ovan lokalbeslutet redovisa en plan 
för utbyggnad av simanläggningar för både simskola, klubbverksamhet och familjebad i 
Malmö. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner rapport från stadsbyggnadsnämnden.

2. Kommunfullmäktige ger fritidsnämnden i uppdrag att återkomma till
kommunfullmäktige med förslag på lokalanskaffningsbeslut avseende ny
simanläggning på Heleneholm.

3. Kommunfullmäktige ger fritidsnämnden i uppdrag att senast i samband med beslut
om lokalanskaffning redovisa en plan för utbyggnad av simanläggningar i Malmö.

Beslutsgång 
Sanna Axelsson (S), Sara Wettergren (L), Janne Grönholm (MP), Linda Eklund (L) och 
Anders Skans (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

27



Tony Rahm (M), Anton Sauer (C), Darko Simic (M) och Magnus Olsson (SD) yrkar att 
förslag på lokalanskaffningsbeslut för ny simanläggning ändras till att avse Kirseberg, och i 
första hand alternativ A och i andra hand alternativ B. 

Tony Rahm (M), Magnus Olsson (SD) och Anton Sauer (C) tilläggsyrkar att 
kommunfullmäktige ger fritidsnämnden i uppdrag att tillgängliggöra simhallen för 
allmänheten och inte begränsa till enbart skolklasser och föreningsverksamhet.  

Sara Wettergren (L) och Sanna Axelsson (S) yrkar avslag på Tony Rahms (M), Magnus 
Olssons (SD) och Anton Sauers (C) tilläggsyrkande. 

Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Stefana Hoti (MP). 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag mot bifall till Tony 
Rahms (M), Magnus Olssons (SD) och Anton Sauers (C) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Omröstning begärs. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. De ledamöter som vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag röstar ja, de ledamöter som vill bifalla Tony Rahms (M) med 
fleras yrkande röstar nej. Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att bifalla Tony 
Rahms (M) med fleras yrkande. 

Omröstning genomförs med omröstningsapparat och utfaller med 35 ja-röster mot 25 nej-
röster. 1 ledamot är inte närvarande. Voteringslista 1, bilaga 9. 

Kommunfullmäktige har således beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden ställer därefter proposition på bifall mot avslag till Anton Sauers (C), Tony 
Rahms (M) och Magnus Olssons (SD) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutat att avslå tilläggsyrkandet. 

Omröstning begärs. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. De ledamöter som vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag (att avslå tilläggsyrkandet) röstar ja, de ledamöter som vill 
bifalla tilläggsyrkandet röstar nej. Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att bifalla 
tilläggsyrkandet. 

Omröstning genomförs med omröstningsapparat och utfaller med 35 ja-röster mot 25 nej-
röster. 1 ledamot är inte närvarande. Voteringslista 2, bilaga 10. 

Kommunfullmäktige har således beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag om att avslå 
tilläggsyrkandet. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har Håkan Fäldt (M) tillsammans med Anton Sauer 
(C) inkommit med en gruppreservation. Reservationen intas som bilaga 11 till
kommunfullmäktiges protokoll.
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Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Fritidsnämnden 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230208 § 47 med reservation (M+C) och (SD)
• Förslag till beslut KSAU 230130 §53
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230130 Lokalisering av ny simanläggning i Malmö
• Lokalisering av ny simanläggning i Östra Malmö - januari 2022 (007)
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 220323 § 88 med särskilt Yttrande (SD) och

(MP)
• Tjänsteskrivelse från stadsbyggnadskontoret
• Utredning – behovsanalys beträffande ytor för simundervisning och

simträning
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Malmö stad 
Kommunfullmäktige 

Voteringslista 

Mötesdatum 
2023-03-02 

Voteringslista: § 31 
Ärende: Lokalisering av ny simanläggning i Malmö, STK-2022-723 

Voteringslist(or) 
Voteringslista 1, bilaga 9
Ledamot Ja Nej Avstår 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Ledamot X 
Farishta Sulaiman (M), Ledamot X 
Magnus Olsson (SD), Ledamot X 
Emma-Lina Johansson (V), Ledamot X 
Andréas Schönström (S), Ledamot X 
John Roslund (M), Ledamot X 
Frida Trollmyr (S), Ledamot X 
Rickard Åhman Persson (SD), Ledamot X 
Mohamed Yassin (MP), Ledamot X 
Anders Rubin (S), Ledamot X 
Roko Kursar (L), Ledamot Frånvarande 
Josefin Anselmsson (M), Ledamot X 
Carina Nilsson (S), Ordförande X 
Lars-Johan Hallgren (SD), Ledamot X 
Sedat Arif (S), Ledamot X 
Anja Nordberg Sonesson (M), Andre vice ordförande X 
Showan Shattak (V), Ledamot X 
Tony Rahm (M), Ledamot X 
Anders Pripp (SD), Ledamot X 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S), Ledamot X 
Boel Pettersson (V), Ledamot X 
Stefana Hoti (MP), Ledamot X 
Amani Loubani (S), Ledamot X 
Helena Nanne (M), Ledamot X 
Michael Hård af Segerstad (SD), Ledamot X 
Linda Eklund (L), Ledamot X 
Bengt-Göran Svensson (S), Ledamot X 
Sadiye Altundal (V), Ledamot X 
Håkan Fäldt (M), Ledamot X 
Olga Krivtsova (S), Ledamot X 
Juan-Tadeo Espitia (S), Ledamot X 
John Eklöf (M), Ledamot X 
Anton Sauer (C), Ledamot X 
Anders Skans (V), Ledamot X 
Shler Murad Bradostin (S), Ledamot X 
Haqvin Svensson (M), Ledamot X 
Björn Gudmundsson (S), Vice ordförande X 
Surra Al Sakban (MP), Ledamot X 
Sanna Axelsson (S), Ledamot X 
Gunilla Ryd (V), Ledamot X 
Malin Ahlström (M), Ledamot X 

Bilaga 9-10
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Voteringslista 

Malmö stad 
Kommunfullmäktige 

Mötesdatum 
2023-03-02 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Håkan Ask (SD), Ledamot X 
Arwin Sohrabi Nejad (S), Ledamot X 
Sara Wettergren (L), Ledamot X 
Christina Wessling (S), Ledamot X 
Linda Obiedzinski (M), Ledamot X 
Anfal Saad Mahdi (V), Ledamot X 
Lisbeth Persson Ekström (SD), Ledamot X 
Jan Olsson (S), Ledamot X 
Helena Grahn (M), Ledamot X 
Susanne Jönsson (S), Ledamot X 
Anders Andersson (V), Ledamot X 
Dündar Güngör (S), Ledamot X 
Anders Olin (SD), Ledamot X 
Janne Grönholm (MP), Ledamot X 
Hanna Sandberg (S), Ersättare X 
Darko Simic (M), Ersättare X 
Bo Stefan Claesson (SD), Ersättare X 
Nichlas Holmgren Gellersten (SD), Ersättare X 
Nina Jakku (V), Ersättare X 
Kay Lennart Wictorin (C), Ersättare X 
Resultat 35 25 0 

Voteringslista 2, bilaga 10 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Ledamot X 
Farishta Sulaiman (M), Ledamot X 
Magnus Olsson (SD), Ledamot X 
Emma-Lina Johansson (V), Ledamot X 
Andréas Schönström (S), Ledamot X 
John Roslund (M), Ledamot X 
Frida Trollmyr (S), Ledamot X 
Rickard Åhman Persson (SD), Ledamot X 
Mohamed Yassin (MP), Ledamot X 
Anders Rubin (S), Ledamot X 
Roko Kursar (L), Ledamot Frånvarande 
Josefin Anselmsson (M), Ledamot X 
Carina Nilsson (S), Ordförande X 
Lars-Johan Hallgren (SD), Ledamot X 
Sedat Arif (S), Ledamot X 
Anja Nordberg Sonesson (M), Andre vice ordförande X 
Showan Shattak (V), Ledamot X 
Tony Rahm (M), Ledamot X 
Anders Pripp (SD), Ledamot X 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S), Ledamot X 
Boel Pettersson (V), Ledamot X 
Stefana Hoti (MP), Ledamot X 
Amani Loubani (S), Ledamot X 
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Voteringslista 

Malmö stad 
Kommunfullmäktige 

Mötesdatum 
2023-03-02 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Helena Nanne (M), Ledamot X 
Michael Hård af Segerstad (SD), Ledamot X 
Linda Eklund (L), Ledamot X 
Bengt-Göran Svensson (S), Ledamot X 
Sadiye Altundal (V), Ledamot X 
Håkan Fäldt (M), Ledamot X 
Olga Krivtsova (S), Ledamot X 
Juan-Tadeo Espitia (S), Ledamot X 
John Eklöf (M), Ledamot X 
Anton Sauer (C), Ledamot X 
Anders Skans (V), Ledamot X 
Shler Murad Bradostin (S), Ledamot X 
Haqvin Svensson (M), Ledamot X 
Björn Gudmundsson (S), Vice ordförande X 
Surra Al Sakban (MP), Ledamot X 
Sanna Axelsson (S), Ledamot X 
Gunilla Ryd (V), Ledamot X 
Malin Ahlström (M), Ledamot X 
Håkan Ask (SD), Ledamot X 
Arwin Sohrabi Nejad (S), Ledamot X 
Sara Wettergren (L), Ledamot X 
Christina Wessling (S), Ledamot X 
Linda Obiedzinski (M), Ledamot X 
Anfal Saad Mahdi (V), Ledamot X 
Lisbeth Persson Ekström (SD), Ledamot X 
Jan Olsson (S), Ledamot X 
Helena Grahn (M), Ledamot X 
Susanne Jönsson (S), Ledamot X 
Anders Andersson (V), Ledamot X 
Dündar Güngör (S), Ledamot X 
Anders Olin (SD), Ledamot X 
Janne Grönholm (MP), Ledamot X 
Hanna Sandberg (S), Ersättare X 
Darko Simic (M), Ersättare X 
Bo Stefan Claesson (SD), Ersättare X 
Nichlas Holmgren Gellersten (SD), Ersättare X 
Nina Jakku (V), Ersättare X 
Kay Lennart Wictorin (C), Ersättare X 
Resultat 35 25 0 
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Reservation 

Kommunfullmäktige 2023-02-02 
Ärende 5. Lokalisering av ny simanläggning i Malmö 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade att kommunfullmäktige skulle besluta: 

Att på att gå vidare med utredning i Kirseberg i första hand alternativ A och andra hand 
alternativ B. 

Samt att ge fritidsnämnden i uppdrag att tillgängliggöra för allmänheten, och inte begränsa till 
enbart skolklasser och föreningsverksamhet. 

Lokaliseringen på Kirseberg är del av en helhet där en simanläggning finns på Hyllie, en 
simanläggning ska tillkomma på Stadionområdet. En anläggning på Kirseberg är det 
alternativ som bäst tillgodoser behovet av geografisk spridning inom staden och därmed bäst 
uppfyller kravet på likställighet jämtemot medborgarna. En lokalisering på Heleneholm ligger 
geografiskt alldeles för nära stadionområdet för att i den långsiktiga planeringen tillgodose 
Malmöbornas tillgång till simanläggningar i hela staden.  

Då våra yrkanden ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Bilaga 11
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§ 32

STK-2022-303 

Tecknande av hyresavtal för ny förskola inom 
fastigheten Kranen 7 

Sammanfattning 
Förskolenämndens arbetsutskott har inkommit med begäran om godkännande att teckna 
hyresavtal för en ny förskola i Västra hamnen inom fastigheten Kranen 7. Projektet innebär 
ombyggnation av en befintlig byggnad på en fastighet som ägs av en privat fastighetsägare. 
Den nya förskolan kommer att ha 12 avdelningar och plats för totalt 240 barn. Avtalet 
innebär en total årlig hyresutgift på 7,7 mnkr med basår 2021 och en löptid på 20 år. 

Lagen om offentlig upphandling är aktuell för del av ärendet. Avtalet förutsätter att bygglov 
erhålls samt att entreprenadkontrakt ingås med en entreprenör senast 2023-12-30. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige beviljar förskolenämnden tillstånd att teckna hyresavtal för
förskola inom kvarteret Kranen 7 enligt vad som angivits i ärendet.

Beslutsgång 
Sara Wettergren (L), Michael Hård af Segerstad (SD), Emma-Lina Johansson (V) och 
Mohammed Yassin (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut har Anders Skans (V) inkommit med ett särskilt yttrande. 
Det särskilda yttrandet intas som bilaga 12 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Beslutet skickas till
Förskolenämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230208 § 45 med särskilt yttrande (SD) och (V)
• Förslag till beslut KSAU 230130 §47
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 220130 Tecknande av hyresavtal för förskola inom

fastigheten Kranen 7
• Förskolenämndens arbetsutskott beslut 221209 § 25
• Tjänsteskrivelse från förskoleförvaltningen
• Hyresavtal KRANEN 7 Motorhallen
• Kartor lokalisering KRANEN 7
• Yttrande LOPE - Kranen
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Vänsterpartiet 

Särskilt yttrande 
Kommunfullmäktige 2023-03-02: Ärende 6. Tecknande av hyresavtal för ny förskola inom fastigheten Kranen 7 

Förskoleförvaltningens bedömning är att det inte finns tillräckligt med obebyggd 
kommunalägd mark i Västra hamnen för att tillgodose det framtida behovet av 
förskoleplatser genom byggnation i egen regi. Detta är en bidragande orsak till att denna 
lokallösning med inhyrning från en extern hyresvärd föreslås i detta fall, trots att 
lokalbehovet är långsiktigt i området. 

Detta är märkligt, i Västra Hamnen har Malmö stad tidigare ägt all mark. Vi måste lära av 
våra misstag. Vi ska inte sälja marken utan se till att vi har tillräckligt med mark för den 
kommunala servicen. 

Ur ett ekonomiskt perspektiv är det generellt sett fördelaktigt för en kommun att äga sina 
verksamhetslokaler på lång sikt. Det visas bland annat i SKR:s rapport Äga eller hyra 
verksamhetslokaler från 2019 och Kommuninvests rapport Att äga eller hyra sina 
verksamhetslokaler – hur ser kalkylerna ut i kommunsektorn? från 2021. 

Malmö stad kommer alltså förlora pengar på att hyra in oss i en förskola som behövs 
långsiktigt. Vi i Vänsterpartiet hade hellre sett att förskolan byggts på kommunal mark i egen 
regi, men eftersom området nu behöver en förskola så valde vi att stödja förslaget trots att 
det är en hyrd förskola.  

Malmö 2023-03-02 
Anders Skans (V) 
gruppledare 

Bilaga 12
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§ 33

STK-2022-
1128 

Försäljning av fastigheten Eneryda 1 i Vintrie Park, 
projekt 6015, Dp 5739 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har åter begärt kommunfullmäktiges godkännande av försäljning av 
kommunens fastighet Malmö Eneryda 1 i Vintrie Park. På fastigheten ska uppföras ett nytt 
polishus. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner i ärendet redovisat köpeavtal avseende försäljning
av fastigheten Malmö Eneryda 1.

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S), Magnus Olsson (SD), Isabel Enström (MP) och Roko Kursar 
(L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Sadiye Altundal (V) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag.  

Håkan Fäldt (M) anmäler att den moderata gruppen avstår från att delta i beslutet. 

Anton Sauer (C) anmäler att den centerpartistiska gruppen avstår från att delta i beslutet. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordförande ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner 
att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Anders Skans (V) gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Tekniska nämnden 
Ekonomiavdelningen 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230208 § 46 med reservation (V) och särskilt yttrande

(SD)
• Förslag till beslut KSAU 230130 §48
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230130 Försäljning av fastigheten Eneryda 1 i

Vintrie Park, projekt 6015, Dp 5739
• Tekniska nämnden beslut 221214 § 341 med Särskilt yttrande (M+C) och

Reservation (V)
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• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
• Köpeavtal Eneryda 1
• Eneryda 1, nämndskarta
• Skrivelse Polisen och Specialfastigheter Markförvärv Eneryda 1 underskriven
• Beslut KF 221103 §22
• Förslag till beslut KS 221012 §345 med reservation från (V) och (M+C)
• Förslag till beslut KSAU 220926 §521 med reservation från (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 220926 Försäljning av fastigheten Eneryda 1 i

Vintrie Park, projekt 6015, Dp 5739
• Tekniska nämnden beslut 220830 § 226 med Reservation (M+C) och (V)
• Tekniska nämnden beslut 220616 § 196 med Reservation (M+C) och Särskilt

yttrande (V)
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
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§ 34

STK-2022-686 

Anhållan från tekniska nämnden om godkännande av 
förvärv av fastigheten Malmö Odense 4 m m 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om godkännande av förvärv av fastigheten 
Odense 4 till en köpeskilling om 298 mnkr plus stämpelskatt om ca 4 mnkr. 

Förvärvet av fastigheten Odense 4 behandlades på kommunstyrelsens sammanträde 2022-
06-07 och återremitterades till servicenämnden och tekniska nämnden med uppdraget till
servicenämnden att justera hyresavtalet till att omfatta ”kallhyra” i stället för ”varmhyra”
och att reglera hyrestiden till 10 år med möjlighet till ytterligare 10 års förlängning, samt till
tekniska nämnden med uppdraget att efter dessa förändringar föreslå köpeskillingen för
fastigheten.

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner förvärv av fastigheten Malmö Odense 4 till en
beräknad bruttoutgift om 298 mnkr plus stämpelskatt om ca 4 mnkr.

2. Kommunfullmäktige beslutar om att öka tekniska nämndens investeringsram med
302 mnkr med finansiering inom den av kommunfullmäktige beviljade ramen för
upplåning.

Beslutsgång  
Andréas Schönstrom (S), Anders Pripp (SD) och Anders Andersson (V) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Håkan Fäldt (M) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Under överläggningen i ärendet yttrar sig även John Eklöf (M). 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordförande ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner 
att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden  
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation. 

Till kommunfullmäktiges beslut har Anders Skans (V) inkommit med ett särskilt yttrande. 
Det särskilda yttrandet intas som bilaga 13 till kommunfullmäktiges protokoll. 
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Protokollsanteckning 
Det antecknas att Anton Sauer (C) inte deltar i överläggningen av ärendet på grund av 
anmält jäv. 

Beslutet skickas till
Tekniska nämnden 
Servicenämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230208 § 56 med reservation (M) och särskilt yttrande

(V) och (SD)
• Förslag till beslut KSAU 230206 §66 med muntlig reservation från (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230206 Anhållan från tekniska nämnden om

godkännande av förvärv av fastigheten Malmö Odense 4 mm
• Tekniska nämnden beslut 230131 § 28 med Reservation (M) och (SD)
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
• Servicenämnden beslut 230131 § 13 med Reservation (M)
• Tjänsteskrivelse Servicenämnden Hyresavtal Bladins grundskola Odense 4
• 1781-001 Hyreskontrakt inkl. bilagor
• Bilaga 6 1 till köpeavtal Malmö Odense 4
• Köpeavtal Odense 4
• Värdering Fastighetsforum
• Värdering Bryggan
• Komplettering till värdering Fastighetsforum
• Komplettering till värdering Bryggan
• Odense 4 nämndskarta
• Tjänsteskrivelse från serviceförvaltningen
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Vänsterpartiet 

Särskilt yttrande 
Kommunfullmäktige 2023-03-02: Ärende 8. Anhållan från tekniska nämnden om godkännande av förvärv av 
fastigheten Malmö Odense 4 m.m. 

Vi i Vänsterpartiet stärks i och med detta ärende i vår uppfattning att kommunal egendom 
inte ska säljas ut. Vi tycker det är rätt att köpa fastigheten men problemet är att vi sålde den, 
det skulle aldrig skett. Ur ett ekonomiskt perspektiv är det generellt sett fördelaktigt för en 
kommun att äga sina verksamhetslokaler på lång sikt. Detta visas bland annat i SKR:s rapport 
Äga eller hyra verksamhetslokaler från 2019 och Kommuninvests rapport Att äga eller hyra 
sina verksamhetslokaler – hur ser kalkylerna ut i kommunsektorn? från 2021. 

Vi är dessutom kritiska till att hyra ut skolan till en privat skola, istället borde vi driva skolan i 
egen regi. Nu tvingas vi hyra ut i minst femton år för att få köpa den, men långsiktigt är det 
viktigt att vi har kontroll över skollokalerna därför stödjer vi köpet. 

Malmö 2023-02-08 
Anders Skans (V) 
gruppledare 

Bilaga 13
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§ 35

STK-2021-683 

Motion av John Roslund (M), Helena Grahn (M) och Tony 
Rahm (M) om att erbjuda påfyllning av vattenflaskor - 
Refill Malmö 

Sammanfattning 
John Roslund (M), Helena Grahn (M) och Tony Rahm (M) har skrivit en motion om att 
erbjuda påfyllning av vattenflaskor. Motionärerna yrkar att tekniska nämnden ska ges i 
uppdrag att i samråd med VA Syd undersöka vilka verksamheter som kan erbjuda Malmö 
stads invånare och besökare påfyllning av vattenflaskor. Tekniska nämnden föreslås även att 
få i uppdrag att sammanställa och tillgängliggöra information om detta till allmänheten på 
ett lämpligt sätt. 

I ärendets beredning har tekniska nämnden getts möjlighet att yttra sig. 

Att fylla på kranvatten istället för att köpa flaskvatten är ett enkelt sätt både att bidra till en 
bättre miljö och att spara pengar. I dagsläget finns mer än 50 offentliga toaletter och 12 
dricksvattenfontäner där allmänheten har tillgång till dricksvatten och kan fylla på 
medhavda flaskor. Information om var dessa finns placerade finns på malmo.se. En 
utredning pågår om var ytterligare vattenposter för dricksvatten kan placeras i den offentliga 
miljön. 

Förslaget är att motionen anses besvarad. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige anser John Roslunds (M), Helena Grahns (M) och Tony
Rahms (M) motion om att i samråd med VA Syd undersöka vilka verksamheter som
kan erbjuda påfyllning av vattenflaskor – Refill Malmö besvarad med hänvisning till
vad som redovisas i ärendet.

Beslutsgång 
Andréas Schönstrom (S) och Isabel Enström (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
om att motionen ska anses besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

John Roslund (M) och Emelie Nyman (C) yrkar bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag om att motionen ska 
anses besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet mot bifall till motionen och 
finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutet skickas till
Tekniska nämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230208 § 48 med muntlig reservation (M+C)
• Förslag till beslut KSAU 230123 § 37 med muntlig reservation (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230123 Motion av John Roslund (M), Helena

Grahn (M) och Tony Rahm (M) om att erbjuda påfyllning av vattenflaskor -
Refill Malmö

• Motion av John Roslund (M), Helena Grahn (M) och Tony Rahm (M) om att
erbjuda påfyllning av vattenflaskor - Refill Malmö

• Tekniska nämnden beslut 221214 § 311
• Remissvar från tekniska nämnden
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§ 36

STK-2022-895 

Motion av Helena Grahn (M) om hållbar lokalvård med 
ultrarent vatten 

Sammanfattning 
Helena Grahn (M) har inkommit med motion om hållbar lokalvård med ultrarent vatten. 
Syftet med motionen är att minska kemikalieanvändningen både för att förbättra 
människors hälsa och för miljön. Motionären yrkar att kommunfullmäktige ger 
servicenämnden i uppdrag att tillsammans med berörda nämnder utreda möjligheterna att 
städa kemikaliefritt med ultrarent vatten, både när städningen sker i egen regi och när den 
upphandlas. 

Servicenämnden har beretts möjlighet att yttra sig och framhåller i sitt svar att ultrarent 
vatten används som ett komplement redan idag. Nämnden redovisar att andra metoder 
fortsatt ses som effektivare i huvuddelen av den städning som servicenämndens städservice 
utför. Servicenämnden framhåller vidare att den kontinuerligt arbetar med en minskad 
kemikalieanvändning och att de kan se en minskning i inköpen av kemikalier för perioden 
januari-september 2022 på 24 % i jämförelse med samma period 2019. 

Förslaget är att anse motionen som besvarad med vad som redovisas i ärendet. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Helena Grahn (M) om hållbar lokalvård med
ultrarent vatten besvarad med hänvisning till vad som redovisats i ärendet.

Beslutsgång 
Frida Trollmyr (S) och Isabel Enström (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om 
att motionen ska anses besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Helena Grahn (M). 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag 
om att motionen ska anses besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

Beslutet skickas till
Motionären 
Servicenämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230208 § 52
• Förslag till beslut KSAU 230123 § 38
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230123 Motion av Helena Grahn (M) om hållbar

lokalvård med ultrarent vatten
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• Motion av Helena Grahn (M) om hållbar lokalvård med ultrarent vatten
• Servicenämnden beslut 221122 § 107 med muntlig Reservation (M)
• Remissvar från servicenämnden
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§ 37

STK-2021-
1378 

Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om 
avskaffad kommunal restaurangskatt - ändring av 
reglerna kring avgifter för tillstånd och tillsyn 

Sammanfattning 
Tony Rahm (M) och John Roslund (M) har skrivit en motion om avskaffad kommunal 
restaurangskatt. Motionärerna föreslår att vi borde ha ett system där det blir mycket billigare 
för skötsamma restauranger och där det blir dyrare för de som slarvar eller försöker fuska. 
Idén kommer från Växjö kommun. Förslaget går i korthet ut på ett system som innebär en 
fast årlig grundavgift för inre tillsyn enligt tillsynsplan. Förebyggande tillsyn och rådgivning. 
Samt en rörlig avgift som baseras på timtaxa för handläggning av ansökningsärenden, 
tillsynsärenden och för yttre tillsyn. Om fördjupad tillsyn behövs, tas samma timtaxa ut. 
Motionärerna förslår att kommunfullmäktige beslutar att tekniska nämnden får i uppdrag att 
införa ett system som beskrivs ovan. 

Motionärerna har i sin skrivelse pekat på tekniska nämnden som uppdragstagare. 
Stadskontorets bedömning är att arbetsmarknads- och socialnämnden är den nämnd som är 
ansvarig för frågan. Arbetsmarknads- och socialnämndens bedömning är att en ändring av 
avgiftsmodellen utan en utredning som beaktar data från pilotkommunerna (Växjö och 
Göteborg) kan innebära en risk för stadens krögare. Nuvarande avgiftsmodell är beprövad 
av flera kommuner. Förslaget är att motionen avslås. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige avslår Tony Rahms (M) och John Roslunds (M) motion om
avskaffad kommunal restaurangskatt.

Beslutsgång  
Sedat Arif (S), Roko Kursar (L) och Malte Roos (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag om att avslå motionen. 

Tony Rahm (M) och Emelie Nyman (C) yrkar bifall till motionen. 

Håkan Ask (SD) yrkar att motionen ska anses besvarad med vad som anges i ärendet. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag om att avslå 
motionen, mot bifall till motionen och mot att motionen ska anses besvarad med vad som 
anges i ärendet, och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla 
kommunstyrelsens förslag om att avslå motionen. 

Reservationer och särskilda yttranden  
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation. 
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Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation. 

Till kommunfullmäktiges beslut har Linda Eklund (L)  inkommit med ett särskilt yttrande. 
Det särskilda yttrandet intas som bilaga 14 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Beslutet skickas till
Motionärerna 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230208 § 49 med muntlig reservation (M+C) och särskilt

yttrande (SD) och (L)
• Förslag till beslut KSAU 230123 § 40 med muntlig reservation (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 221219 Motion av Tony Rahm (M) och John

Roslund (M) om avskaffad kommunal restaurangskatt - ändring av reglerna
kring avgifter för tillstånd och tillsyn

• Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om avskaffad kommunal
restaurangskatt

• Avgiftsmodell för tillståndsprövning och tillsyn enligt alkohollagen - Förslag
till ny avgiftsmodell, Växjö kommun

• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 220324 § 114 med muntlig
reservation från (M), (C) och (SD)

• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
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Bilaga 14
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§ 38

STK-2022-108 

Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om demokratisk 
styrning av upphandlingsprocessen 

Sammanfattning 
En motion har inkommit från Nima Gholam Ali Pour (SD) om att kommunfullmäktige ska 
ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram förslag till revideringar av Malmö stads 
inköpspolicy som stärker det politiska ansvaret för upphandlingsprocessen samt att 
kommunfullmäktige ska ge samtliga nämnder i uppdrag att ta fram förslag på ett tak för 
kontraktsvärdet för upphandlingar därifrån tjänstemannastyrning upphör och nämnden 
måste ta direkta beslut om upphandlingen. 

I ärendets beredning har arbetsmarknads- och socialnämnden, fritidsnämnden, 
funktionsstödsnämnden, förskolenämnden, grundskolenämnden, gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden, hälsa-, vård- och omsorgsnämnden, kulturnämnden, 
miljönämnden, servicenämnden, stadsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden getts 
möjlighet att yttra sig. 

Enligt Malmö stads inköpspolicy ansvarar varje nämnd för inköpsverksamheten och varje 
nämnd utgör egna upphandlande myndigheter. Samtliga nämnder ska årligen redovisa sina 
största inköpsområden och planerade upphandlingar i en upphandlingsplan som ska 
godkännas av kommunstyrelsen. En nämnd får uppdra åt en anställd att besluta på 
nämndens vägnar i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden. Genom bestämmelserna 
om anmälan av delegationsbeslut ges nämnderna möjlighet att hållas informerade om beslut 
som fattats på delegation. 

Under själva upphandlingsprocessen och i samband med tilldelning av anbud och 
tecknande av avtal – oavsett kontraktsvärdet på en upphandling – är utrymmet för 
skönsmässiga bedömningar och ställningstaganden i princip obefintligt. Detta då 
upphandlingsprocessen är styrd av EU-direktiv, ett omfattande regelverk i lagen om 
offentlig upphandling (LOU) samt rättspraxis. 

Kommunstyrelsen ska inom ramen för sitt övergripande samordningsansvar tillse att 
kommunövergripande avtal upphandlas och har i sin delegationsordning gett Malmö stads 
upphandlingschef delegation att besluta om tilldelning av kommunövergripande 
inköpsavtal. 

Förslaget är att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå motionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige avslår motion från Nima Gholam Ali Pour (SD) om
demokratisk styrning av upphandlingsprocessen.
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Beslutsgång  
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Roko Kursar (L) och Malte Roos (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag om att avslå motionen. 

John Eklöf (M), Anton Sauer (C) och Nichlas Holmgren Gellersten (SD) yrkar bifall till 
motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag om att avslå 
motionen mot bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla 
kommunstyrelsens förslag om att avslå motionen. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation. 

Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anton Sauer (C) gruppreservation. 

Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Magnus Olsson (SD)  gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Motionären 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230208 § 50 med muntlig reservation (M) och (SD)
• Förslag till beslut KSAU 230130 §49
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230130 Motion om demokratisk styrning av

upphandlingsprocessen
• Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om demokratisk styrning av

upphandlingsprocessen
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 220621 § 217 med Reservation

(SD)
• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
• Fritidsnämnden beslut 220621 § 107 med muntlig Reservation (SD)
• Remissvar från fritidsnämnden
• Funktionsstödsnämndens beslut 220620 § 79 med muntlig Reservation (SD)
• Remissvar från funktionsstödsnämnden
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• Grundskolenämnden beslut 220621 § 96 med Reservation (SD) och Särskilt
yttrande (M)

• Remissvar från grundskolenämnden
• Förskolenämnden beslut 220615 § 96 med Reservation (SD)
• Remissvar från förskolenämnden
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 2206117 § 104 med

Reservation (SD)
• Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämndens beslut 220524 § 72 med muntlig

Reservation (SD)
• Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden
• Kulturnämnden beslut 220531 § 58 med muntlig Reservation (SD)
• Remissvar från kulturnämnden
• Miljönämnden beslut 221115 § 198 med muntlig Reservation (SD)
• Remissvar från miljönämnden
• Servicenämnden beslut 220524 § 54 med Särskilt yttrande (SD)
• Remissvar från servicenämnden
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 220524 § 181 med muntlig Reservation (SD)
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden
• Tekniska nämnden beslut 220616 § 176 med muntlig Reservation (SD)
• Remissvar från tekniska nämnden
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§ 39

STK-2022-
1093 

Motion av Gunilla Ryd (V) om Marina kolonilotter 

Sammanfattning 
Gunilla Rydh (V) har inkommit med motion om Marina kolonilotter. En marin kolonilott är 
en odlingslott i havet där man odlar och förvarar råvaror från havet, småskaligt och för 
husbehov. Motionären menar att det går att jämföra med att ha ett växthus, en 
kryddträdgård eller ett potatisland på land. Men det behöver inte tillsättas näring eller vatten 
till odlingen. Motionären ger två exempel på projekt som genomförts i Sverige. Motionären 
framför vidare att det pågår flera projekt i landet och att det finns en global trend. 
Motionären yrkar att Malmö stad i samarbete med Marint Kunskapscentrum initierar ett 
liknande projekt i stadens kustområde. 

Under beredningen har förslaget remitterats till miljönämnden, stadsbyggnadsnämnden 
samt tekniska nämnden. Remissinstanserna framhåller att det har förekommit försök med 
odling i havet tidigare i Malmö. Nämnderna ger uttryck för att det är ett intressant initiativ 
men att det saknas förutsättningar för odling längs Malmös kuststräcka. Bland annat 
framhålls att delar av kuststräckan både har pågående utsläpp och tidigare föroreningar som 
gör att det inte är lämpligt med odling. Tidigare försök har också visat att det varit svårt att 
underhålla anläggningarna. Vidare framhåller miljönämnden och stadsbyggnadsnämnden att 
odling är tillståndspliktig där det kan krävas såväl tillstånd för vattenverksamhet som 
strandskyddsdispens. 

Stadskontoret delar remissinstansernas syn och vill särskilt påpeka att andra insatser som är 
pågående i staden kring t.ex. fortbildningsprojekt visar att Malmö stad arbetar med frågan. 

Förslaget är att motionen avslås. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Gunilla Ryd (V) om marina kolonilotter.

Beslutsgång 
Andréas Schönstrom (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om att avslå motionen. 

Gunilla Ryd (V) yrkar bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag om att avslå 
motionen mot bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla 
kommunstyrelsens förslag om att avslå motionen. 

51



Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anders Skans (V) gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Motionären 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230208 § 51 med muntlig reservation (V)
• Förslag till beslut KSAU 230123 § 39
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230123 Motion av Gunilla Ryd (V) om Marina

kolonilotter
• Motion av Gunilla Ryd (V) om Marina kolonilotter
• Miljönämnden beslut 221115 § 199 med Reservation (V)
• Remissvar från miljönämnden
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 221122 § 355 med muntlig Reservation (V)
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden
• Tekniska nämnden beslut 221130 § 285 med Reservation (V)
• Remissvar från tekniska nämnden
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§ 40

STK-2023-290 

Valförslag och avsägelser 

Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 2 februari 2023 har det inkommit avsägelser 
av politiska uppdrag. 

Valberedningen har vid sitt sammanträde den 28 februari 2023 nominerat till politiska 
uppdrag på de vakanta platserna enligt redovisat förslag. 

Följande avsägelser har inkommit: 
• Birgitta Lybegård (MP), ersättare i överförmyndarnämnden (2023-02-07)
• Madeleine Lindholm (S), ersättare i fritidsnämnden (2023-02-08)
• Annika Åström (SD), nämndeman i Malmö tingsrätt (2023-02-09)
• Maj-Christin Bodenäs (S), nämndeman i Malmö tingsrätt (2023-02-17)
• Agnes Ozolins (MP), ersättare i gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden (2023-02-

22)
• Asma Saleh (MP), ersättare i arbetsmarknads- och socialnämnden (2023-03-01)

Valberedningen föreslår att kommunfullmäktige väljer: 
• Åsa Svensson (S) till ersättare i fritidsnämnden för perioden till och med den 31

december 2026, efter Madeleine Lindholm (S) som avsagt sig uppdraget.

• Monika Hansson (SD) till nämndeman i Malmö tingsrätt för perioden till och med
den 31 december 2023, efter Annika Åström (SD) som avsagt sig uppdraget.

• Sven Tengstam (MP) till ersättare i arbetsmarknads- och socialnämnden för
perioden till och med den 31 december 2026, efter Asma Saleh (MP) som avsagt sig
uppdraget.

• Farid Al-Bahadli (MP) till ersättare i överförmyndarnämnden för perioden till och
med den 31 december 2026, efter Birgitta Lybegård (MP) som avsagt sig uppdraget.

• Therese Lindberg (S) till nämndeman i Malmö tingsrätt för perioden till och med
den 31 december 2023, efter Maj-Christin Bodenäs (S)som avsagt sig uppdraget.

• Leon Nawrot (L) till ledamot i förskolenämnden för perioden till och med den 31
december 2026, efter Martin Sampath Nilsson (L) som avsagt sig uppdraget.

• Karl Philip Nilsson (L) till ledamot i tekniska nämnden för perioden till och med
den 31 december 2026, efter Per Håkan Linné (L) som avsagt sig uppdraget.

• Revisorssuppleanten Claes Forsberg Carlsson (S) till ordinarie revisor i stiftelsen
Malmö Sommargårdar för verksamhetsåren 2023–2026.
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• Göran Hellberg (V) till lekmannarevisorssuppleant i Medeon AB för
verksamhetsåren 2023–2026.

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelserna i enlighet med vad som redovisats i
ärendet.

2. Kommunfullmäktige godkänner val samt nomineringar till politiska uppdrag i
enlighet med vad som redovisats i ärendet.

3. Kommunfullmäktige förklarar paragrafen omedelbart justerad.

Beslutsgång 
Björn Gudmundsson (S) yrkar bifall till valberedningens förslag. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla valberedningens 
förslag. 

Protokollet för ärendet läses upp och ärendet förklaras omedelbart justerat. 

Beslutet skickas till
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Förskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Tekniska nämnden 
Överförmyndarnämnden 
Medeon AB 
Stiftelsen Malmö Sommargårdar 
Malmö tingsrätt 
Förtroendemannaregistret 
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§ 41 Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 2 mars 

Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges sammanträde den 3 mars 2023. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna.

Anmälningar 
• STK-2022-1617-1  Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 221215 § 403 med

Särskilt yttrande (M+C)
• STK-2022-1617-2  Tjänsteskrivelse från arbetsmarknads- och socialförvaltningen
• STK-2022-1613-1  Missiv - Granskning av särskilt stöd i grundskola och

gymnasieskola
• STK-2022-1613-2  Rapport - Granskning av särskilt stöd i grundskola och

gymnasieskola
• STK-2022-1618-1  Missiv - Granskning av handläggning av hemtjänstärenden
• STK-2022-1618-2  Rapport - Granskning av handläggning av hemtjänstärenden
• STK-2022-1619-1  Missiv - Granskning av användning av tolkar
• STK-2022-1619-2  Rapport - Granskning av användning av tolkar
• STK-2023-71-1  Protokoll över inspektion av kommunens

överförmyndarverksamhet
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§ 42

STK-2023-63 

Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte 
underställts kommunfullmäktiges prövning 

Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 2 februari 2023 har det till 
kommunfullmäktige inkommit ärenden som ännu inte underställts kommunfullmäktiges 
prövning. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige lägger anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts
kommunfullmäktiges prövning till handlingarna.

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse KF 230302 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte

underställts kommunfullmäktiges prövning
• Rapport KF 230302
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§ 43 Inkomna interpellationer 

Sammanfattning 
Anders Olin (SD) har inkommit med en interpellation till kommunalrådet med 
beredningsansvar för stadsbyggnad Stefana Hoti (MP) om samarbete kring 
bostadsförsörjning. 

Kommunfullmäktige medger att interpellationen får framställas. Den kommer att besvaras 
vid ett kommande sammanträde. 

Marek Lakatos (V) har inkommit med en interpellation till kommunstyrelsens ordförande 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om kommunalt ansvar för brottsförebyggande arbete. 

Kommunfullmäktige medger att interpellationen får framställas. Den kommer att besvaras 
vid nästa sammanträde. 

Tony Rahm (M) har inkommit med en interpellation till kommunstyrelsens ordförande 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om stöd för Ukraina. 

Kommunfullmäktige medger att interpellationen får framställas. Den kommer att besvaras 
vid nästa sammanträde. 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Anders Olin (SD) till Stefana Hoti (MP) om samarbete

kring bostadsförsörjning
• Interpellation från Marek Lakatos (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om

kommunalt ansvar för brottsförebyggande arbete
• Interpellation från Tony Rahm (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om stöd

för Ukraina
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